
Verslag Nationale Finale bandstoten 1e klasse 2022-2023 

 

Na het gewest te hebben gewonnen kon ik mij gaan opmaken voor de strijd om de 

Nationale titel welke gespeeld zou worden te Langeraar op 2, 3 en 4 juni. 

Ik had nog nooit van dit dorp gehoord, ja, het was een dorp. De markt bestond uit een 

viskraam en een kaaskraam, maar dit ter zijde. Dus even googelen waar dit lag. De 

eerste dag, vrijdag, overwoog ik maar een hotelletje te nemen, maar in Langeraar geen 

hotel. Ik kwam uiteindelijk uit in Nieuwkoop, hotel Zuid Einde. Deze was nog een 

beetje betaalbaar, want koopjes zijn er niet meer. Ik moet zeggen, de omgeving is 

prachtig. ( Omgeving Alphen aan de Rijn). Het was voor mij een eye-opener en ga 

zeker een keer terug voor een fietstocht. Tot zover de inleiding, hoewel. Eerst nog 

even de lokaliteit waar deze finale gespeeld werd. Het betrof B.V. De Plas te 

Langeraar, district Veen- en Rijnstreek. Met een wedstrijdleider Leo Lips die de hele 

zaak op een alleraardigste manier aan elkaar praatte. De lokaliteit op zich bestond uit 

een U-bar in het midden van de zaal waarbij de zaal dus in tweeen werd gedeeld met 

aan elke kant 2 biljarts. Rondom de biljarts was alleen ruimte voor de spelers en de 

toeschouwers zaten aan de bar, achterste te voren dus, en een rij stoelen daarvoor, dus 

niet echt veel ruimte. De bediening achter de bar werd gedaan door goedwillende 

vrijwilligers, die alleraardigst waren. Alles verliep heel soepeltjes. De reden dat het 

Nationaal Kampioenschap hier gespeeld werd kwam vanwege hun 75 jarig bestaan. 

Dan nu de wedstrijden. 

Ik was als 5e geplaatst. De eerste wedstrijd verliep niet naar wens. De biljarts waren 

moeilijk bespeelbaar, zeker wat bandstoten betrof. Het waren voor mij speciale lakens, 

Royal Pro, maar voor de kenner waarschijnlijk niet, ik heb daar niet zo veel verstand 

van. Iedereen had er last van. Maar ja, dan moet je je maar aanpassen. Ik verloor de 

eerste partij op 1 carambole. Dit was niet nodig geweest maar ja het gebeurde toch en 

ik dacht: Nou, lekker, dit wordt lastig het verdere tournooi. Het moyenne was ook niet 

om naar huis te schrijven 2,00. Al met al een moeilijk begin.  

De 2e partij begon voor mij slecht, het was zwaar, en binnen no time stond ik met 30-

10 achter. Ik dacht, nee toch, loop ik het nu op. Gelukkig kon ik mij herstellen en won 

toch nog in 21 beurten, en steeg van plaats 5 naar 4. Dus nog 1 plaats verwijderd van 

het podium, ha,ha. We zijn net begonnen hè .  

Na een goeie nachtrust moest ik vandaag geen steken laten vallen. Het is zo met 

bandstoten dat iedereen van elkaar kan winnen. Het zijn maar 55 caramboles dus als je 

er niet zo goed in zit ben je zo gezien. Deze dag kwamen 2 clubmaten, Sebastiaan de 

Bruin en Jack Buisman, mij steunen en dat had geholpen. Ik won allebei de partijen in 

23 en 16 beurten, tevens mijn beste partij. Toen hadden zij het wel gezien, maar ik had 

ze niet teleurgesteld. Na deze partijen steeg ik van plaats 4 naar 3 en toen naar 2. De 

laatste partij deze dag trof ik een tegenstander die mij compleet opvrat. Ik kwam niet 

in de wedstrijd en moest lijdzaam toezien dat ik deze partij niet kon winnen. Mijn 

tegenstander won in 16 beurten( zijn beste partij). Ik had nog niet eens de helft van het 

aantal dat ik moest maken, 27 caramboles slechts en een moyenne van 1,68. De vorige 

partij was mijn beste en meteen daar achteraan mijn slechtste. Ja, dat is bandstoten, het 

blijft een merkwaardig spelletje. Doordat mijn concurrenten ook verloren bleef ik wel 

op plaats 2 staan. 



Vandaag, zondag, moest het dan maar gebeuren. Kans op de 1e plaats werd moeilijk, 

want de nummer 1 stond al 3 punten voor met nog 2 wedstrijden te gaan.  

Ik moest tegen iemand die al eerder op plaats 1 gestaan had en ook nog eens een partij 

van 11 beurten achter zijn naam had staan. Pfff. Ik begon geconcentreerd aan de 

wedstrijd, oh ja, ja. Ik ben soms teveel liefhebber en ben nogal eens te snel , hoewel ik 

wel altijd wil winnen. Ik kon hem uiteindelijk van mij afschudden en won met 55-43, 

dus deze was binnen. De laatste wedstrijd kon voor mij nog alle kanten opgaan. Ik 

stond nog steeds op plaats 2, met 2 punten voorsprong op 3 achtervolgers waarvan er 1 

een beter moyenne had, 1 een iets lager moyenne en 1 veel lager dan mij. Ik moest nu 

tegen de nr.1, die overigens niet meer viel in te halen. Deze man speelt hoofdklasse 

libre en kader op een redelijk niveau en daar kom ik aan, een 2e klassertje met een 

moyenne van meestal omstreeks de 3,60 tot 3,70. 

Enfin, er waren wel meer klasbakken daar. Allemaal libre spelers met veel betere 

moyennes dan ik. Ze verbaasden zich toch wel dat ik maar 2e klasse speel. Met mijn 

redelijk niveau wat driebanden betreft kon ik hier toch knap meedoen. Maar nu de 

wedstrijd. Ik moest deze wel winnen of gelijk spelen om 2e te blijven en niet 

afhankelijk te zijn van de concurrenten. We gingen gelijk op 15-15, 25-25, 35-35 dus 

wel spannend. Hierna sloeg ik een gaatje en bij een stand 53-45 in mijn voordeel leek 

ik te slagen. Ondertussen hield ik ook de concurrentie op de ander tafels in de gaten. 

Die zaten er ook niet lekker in. Maar waar ik dacht te slagen maakte mijn tegenstander 

een serie van 10 en was uit. Gelukkig verloren ook 2 van mijn concurrenten en alleen 

degene met een lager moyenne dan mij, die won, en kwam gelijk in aantal punten 

maar mijn 2e plaats was zeker gesteld. Al met al voor mij een uitstekend tournooi. Ik 

had reeds 3 keer een Nationaal kampioenschap libre en 1 keer een Nationaal 

kampioenschap bandstoten gedaan maar nog nooit op het podium gestaan en nu dus 

wel. 

De prijsuitreiking werd weer een vrolijke aangelegenheid door de wedstrijdleider. 

Vanwege de warmte hield hij het afscheidswoord in korte broek met bretels. Hij 

verschuldigde zich nog wel dat er geen schavot was met plaats 3, 2 en 1. Maar daar 

had hij het volgende op gevonden. Hij had A4 ‘tjes neer gelegd en alleen de nummer 1 

stond op 2 A4 ‘tjes. Zo stond ie toch op een verhoging. Hierbij krijg je wel indruk hoe 

dit tournooi gespeeld werd. Gezellig, allemaal aardige spelers en iedereen was 

tevreden. Ik kijk er met genoegen op terug, zeker als je 2 wordt, ha ha. 
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